
»دیروز ســوار چند خط اتوبوس شــدم اما 
انگار اتوبوس ها نظافت نشــده بودند و جای 
کثیفی ها روی بدنــه و صندلی ها معلوم بود. 
پس چطور می گویند اتوبوس ها ضدعفونی 

می شوند؟ لطفا پیگیری کنید.«
این پیامک یکــی از شــهروندان در انتقاد 
به وضعیــت بهداشــتی اتوبوس هاســت، 
پیامک هــای مشــابه دیگری هــم درباره 
آلودگی های واضحی داخــل اتوبوس ها به 
ما رسیده است. شــهروندان می گویند این 
آلودگی ها نگرانشان کرده است. برای پیگیری 
این موضوع با مدیر روابط عمومی ســازمان 
اتوبوس رانی تماس می گیریم. عباس اتحادی 

در این باره می گوید: از پنجشنبه شب گذشته 
علاوه بر نظافتی که طبق روال و هرشب در 
اتوبوس ها انجام می شده است، کلیه ناوگان 
اتوبوس رانی به وسیله محلول ویژه ضدعفونی 
می شود. به گفته اتحادی برخی از آلودگی ها 
بعد از شروع فعالیت خطوط و به وسیله برخی 
از شهروندان ایجاد می شــود که افراد آن را 
به منزله نظافت نشــدن خطوط می دانند. 
درحالی که چنین چیزی صحت ندارد. البته 
شهروندان می توانند با مشاهده آلودگی در 
خطوط اتوبوس با روابط عمومی این سازمان 
تماس بگیرند و شماره خط را اعلام کنند تا 

بررسی های بیشتر انجام شود. 

 پیگیری 

نگرانیشهروندانازوضعیتنظافتداخلاتوبوسها
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اینجا تریبوني براي بیان نظرات، انتقادات، مشکلات و درخواست هاي شما 
شهروندان است و مي توانید از روش های زیر، مطالبتان را با ما در میان بگذارید.

@shahraranews :اينستاگرام
shahraranews.ir :تارنما

info@shahrara.com :رايانامه
پیامــک: 30007289   پیام رسان:09154294580

تلفن: 051-37288881-5  مراجعه حضوری  
 شهروندان گرامی ! با هدف پیگیری دقیق و سريع مسائل مطرح شده، 

لطفا آدرس و اطلاعات کاملی در اختیار ما قرار دهید.

انتقاد از رعایت  نشدن بهداشت 
درمراکز اداری

z علوم پزشکی
  شــهروند- الان دیگر همه می دانند 
کرونــا چیســت و چطور منتقل می شــود. 
چندروز اســت رفت و آمدهایم را کم کرده ام 
و تلاش می کنم کارهای غیرضروری خودم و 
خانواده ام را انجام ندهم تا کمتر بیرون بروم. 
صبح از سر ناچاری 2 بار به بانک و یک بار به 
اداره نظام مهندسی رفتم که متأسفانه اصلا 
وضعیت خوبی نبــود. در بانک ها به راحتی 
می شــد حدس زد ویروس چطــور منتقل 
می شود و همین طور مقابل عابربانک ها. در 
اداره نظام مهندســی هم با آن همه جمعیت 
و رفت و آمــد، همگــی -جز یــک خانم که 
دست کش و ماســک داشت- فکر می کردند 
چون مهندس هســتند ویروس نمی گیرند 
و راحت مشغول کارهایشــان بودند، آن هم 
بدون رعایت هیچ مسئله ای. پرواضح است که 
با این وضعیت باید منتظر فاجعه در آینده ای 
بسیار نزدیک باشیم. همه چیز را که نمی شود 
از بیرون درخواســت کرد و انتظار ماســک 
داشــت. حال که این وضع پیش آمده است 
برای ســلامتی خودمان هم که شده سعی 
کنیم بهداشت و دستورات بهداشتی را رعایت 

کنیم.

z اتحادیه املاک
304...0915 بنــگاه املاکــی واقع در 
منطقه  بهمن اقــدام به کلاهبرداری کرده و 
ملکی را که در منطقه خواجه ربیع برای رهن 
و اجاره در نظر گرفته شده بوده به ما فروخته 
است. خوشبختانه ما سریع متوجه شدیم و به 
اتحادیه املاک گزارش کردیم اما اتحادیه این 
موضوع را درست پیگیری نمی کند. لطفا در 

این زمینه گزارشی تهیه کنید.

z اجتماعی
758...0935 زباله گردهــا همه جــا 
هســتند و به ویژه آخر شــب ها بیشــتر در 
خیابان ها حضــور دارند که واقعا تأســف بار 

است.

z بهزیستی
 شــهروند- از مســئولان بهزیســتی 
خواهشــمندم واژه زشــت »معلولان« را از 
روی کارت های بهزیســتی و من کارت هایی 
که برای افراد توان خواه صادر می شود حذف 
کنند. واقعا باعث تأســف اســت کسانی که 
مسئول چاپ این کارت ها هســتند اصلا به 
این موضوع فکر نمی کنند که »معلول« واژه 
درســتی برای این گونه افراد نیســت. آن ها 
می توانند از واژه های بهتری مانند توان خواه 

استفاده کنند.

z نیروی انتظامی
758...0935 خانواده ای مسافر سراغ 
جایی امن را از من گرفتند تا بتوانند چند روز 
اینجــا بماننــد. می گفتند چنــدروز پیش 
گوشــی یکی از اعضای خانواده شــان را در 
خیابان رضا سرقت کرده اند و از این موضوع 

خیلی ناراحت بودند.

z آب و فاضلاب
شهروند- مقابل بولوار دهخدا، ارشاد 7، 
دو دریچه مربوط به آب و فاضلاب وجود دارد 
که هم سطح آســفالت نیســت و لازم است 

هم سطح شود.

z شهرداری
420...0910 چرا زمین های بایر خیابان 
خزانه داری 19 در شهرداری منطقه 3 مملو از 
زباله اســت؟ لطفا به این موضوع رســیدگی 

کنید.
548...0915 شــهردار منطقه 7، چاه 
خانه های بولوار ثامن، خیابان پور آزاد، خراب 
است و ریزش دارد. در بعضی موارد که ساکنان 
قصد لای روبــی چاه ها را داشــته اند، دچار 
گازگرفتگی و برخی مشکلات دیگر شده اند. 
پیمانکار این قسمت برای وصل منازل به اگو 
بسیار خون سرد است. لطفا شهرداری محترم 
از این محل بازدید و مسئله را بررسی کند. با 

تشکر، از طرف اهالی خیابان پور آزاد. 

تصفیه خانه به دباغ خانه رسید
10واحد آلاینده شهرک چرم مشهد به دستگاه قضایی معرفی شده اند
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روز گذشــته گزارشــی با عنــوان »کارایی 
ایســتای رمزهای پویــا« در همین صفحه 
منتشر شــد. در این گزارش به مشکلات و 
مســائل مردم درباره نحوه اجرای طرح رمز 
پویا اشاره شــده بود. اکنون حسن مونسان، 
دبیر شــورای هماهنگی بانک های اســتان 
جوابیه ای به دفتر روزنامه ارسال کرده است. 

جوابیه به شرح زیر است:
باتوجــه بــه به روزرســانی های مکــرر 
سیســتم عامل های اندروید و ios، برنامه ها 
و نرم افزارهای بانکی دریافــت رمز پویا نیز 
نســخه های جدیدی همگام با این تغییرات 
سیستم عامل ها منتشر کرده اند و اکنون نیز 
تمامی مشکلات به روزرسانی رفع شده است.

 بانک ملی نســخه USSD دریافت رمز پویا 

را برای استفاده در تمامی سیستم عامل ها و 
گوشی های همراه اعم از گوشی های قدیمی 

و جدید راه اندازی کرده است.
همچنین با توجــه به اینکه کد دســتوری 
USSD و دریافت رمز از طریق آن وابســته 
به سیستم مخابرات و بســتر پیامک است، 
در بعضی مواقــع و در ســاعات پرتراکنش 
احتمال تأخیر و خطا در این سیستم وجود 
دارد که در این گونه مــوارد می توان از دیگر 
نرم افزارهای موجود بــرای دریافت رمز پویا 
استفاده کرد. سامانه »هریم« از سوی بانک 
مرکزی بــرای رفاه حال مشــتریان تمامی 
بانک ها در زمینه ارسال رمز دوم پویا ایجاد 
شده است و از طریق سیستم پیامکی برای 

ایشان رمز ارسال می شود. 

  جوابیه 

مشکلاتبهروزرسانیرفعشدهاست

 ســال ها بــود کــه معضلات 
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زیست محیطی شهرک صنعتی 
چرمشهر یکی از دغدغه های 
جدی مسئولان استانی و حتی 
ملــی در حــوزه صنعــت و 
محیط زیســت بــه حســاب 
می آمد و همین موضوع باعث 
شــد تا عملیــات توســعه و احداث 
تصفیه خانه این شــهرک صنعتی در 

دستورکار قرار گیرد.
درحالی که قرار بود این تصفیه خانه در 
شهریورماه امسال به بهره برداری برسد، 
همانند بسیاری از وعده ها که با تأخیر 
همراه می شــوند، این وعده هم با 6ماه 
تأخیر عملی شد و سرانجام روز گذشته 
فاز اول این تصفیه خانه در حوزه تصفیه 
شیمیایی با حضور معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و مســئولان استانی و 
شــهری به بهره برداری رســید. با این 
حال استفاده مناسب از این تصفیه خانه 
نیازمنــد پیش تصفیه هایی اســت که 
واحدهای تولیدی این شهرک صنعتی 
باید در واحدهای خود طراحی و نصب 
کنند.معاون وزیر و مدیرعامل سازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران در مراســم آغاز بهره برداری فاز 
اول طرح توسعه و ارتقای تصفیه خانه 
فاضلاب شــهرک صنعتی چرمشهر با 
تأکید بــر اینکه حفظ محیط زیســت 
یکی از شاخص های توسعه پایدار است، 
اظهار کرد: با توجه به اهمیت موضوع 
محیط زیســت، یکی از تأکیدات ما در 
کارگروه امور زیربنایی دولت در مباحث 

ارائه مجوز، حفظ محیط زیست است.
به گزارش شهرآرا، محسن صالحی نیا 
با بیان اینکه در کشــور 840شهرک و 
ناحیه صنعتی فعال وجود دارد، ادامه 
داد: اکنون 185واحــد تصفیه خانه در 
شــهرک ها و نواحی صنعتی کشــور 
فعال اســت و خوشــبختانه موضوع 
تصفیه خانه در شــهرک های صنعتی 
جزو اولویت های مشترک ما و سازمان 

برنامه و بودجه است.
وی افزود: شاخص های خراسان رضوی 
در بخش ایجاد تصفیه خانه در نواحی 
صنعتی 5درصد است که امیدواریم این 

شاخص روزبه روز بهتر شود.

z  از تولیــد حمایت می کنیــم، اما جان
آدم ها مهم تر است

معــاون پیشــگیری از وقــوع جــرم 
دادگستری خراسان رضوی هم با بیان 

اینکه یکی از علل موفیقــت در انجام 
امور، توسعه و پیشرفت استان، وحدت، 
همکاری و همدلی مســئولان استانی 
است، اظهار کرد: اگر دستگاه ها در کنار 
هم قرار بگیرند، به طور قطع می توانند 
اقدامــات ارزشــمندی را انجام دهند 
و این موضوع ســبب کاهش جرائم و 

آسیب های اجتماعی نیز می شود.
سیدامیر مرتضوی با تأکید بر حمایت 
دســتگاه قضا از ســرمایه گذاری های 
مشروع، گفت: دستگاه قضایی در کنار 
حمایــت از ســرمایه گذاری، وظایف 
دیگری هم دارد که حفظ جان انسان ها 

یکی از این وظایف است.
وی با تأکیــد بر اینکه مــا به کمک به 
تولید اعتقــاد داریم، اما تــا جایی که 
این تولید مخاطره ای برای ســلامت 
شهروندان نداشته باشد، تصریح کرد: در 
شهرک های صنعتی، ایجاد تصفیه خانه 
امری ضروری اســت، به ویــژه برای 
شهرک صنعتی چرمشهر و واحدهایی 

که در این مجموعه فعال هستند.

z دلیل تأخیر در بهره برداری
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
خراسان رضوی نیز با بیان اینکه افزایش 
هزینه و برخی موضوع های دیگر، دلیل 
تأخیر در افتتاح این پــروژه بود، اظهار 
کرد: شهرک صنعتی چرمشهر با وسعت 
153هکتار و 62واحــد صنعتی فعال، 
برای 2100نفر اشتغال ایجاد کرده است.

مســعود مهدی زاده افزود: در راستای 
تحقق مسائل زیست محیطی، موضوع 
ارتقا و توســعه تصفیه خانه این شهرک 
در دســتورکار قرار گرفت و در مجموع 
برای احداث کامل ایــن تصفیه خانه با 

ظرفیت تصفیه روزانه 3000مترمکعب 
فاضلاب تولیدشده در واحدهای تولیدی 
چرمشهر اعتبار 350میلیارد ریالی در 

نظر گرفته شده است.

z  بهره بــرداری کامــل از تصفیه خانه
چرمشهر در 6ماه نخست سال99

وی افزود: فاز اول این مجموعه مربوط 
بــه تصفیه خانــه شــیمیایی، اکنون 
به صــورت 100درصــدی بــا اعتبار 
220میلیارد ریال تکمیل شــده و فاز 
دوم هم در حوزه تصفیــه بیولوژیکی، 
پیشــرفت فیزیکی 73درصدی داشته 
اســت که امیدواریم در 6ماه ابتدایی 
سال99 نیز این فاز به صورت کامل به 

بهره برداری برسد.
وی در ادامــه به مشــخصات فنی این 
فاز از تصفیه خانه چرمشــهر اشــاره 
کرد و گفت: عملیــات خاکی به میزان 
85هزار مترمکعب، بتن ریزی به میزان 
9000مترمکعــب، آرماتوربنــدی به 
میــزان 820تن و ســطح قالب بندی 
به میزان 26هــزار مترمربــع در این 
پروژه انجام شده اســت و با تکمیل آن 
ظرفیت اســمی تصفیه خانه چرمشهر 
از 1000تن تصفیه فاضلاب روزانه به 

3000تن ارتقا خواهد یافت.
مهدی زاده از واحدهای تولیدی فعال 
در شهرک صنعتی چرمشهر خواست 
با اقدامــات مناســب، ورودی به این 
تصفیه خانه را به حد استاندارد برسانند 
و در ادامه افزود: بنده باید از مسئولان 
استانی و قضایی تشکر کنم، به ویژه از 
شهرداری مشهد که در مدت به دست 
گرفتن اقدامات مربوط به کشــف رود، 

همکاری خوبی داشته است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
اســتان با تأکید بر اینکه 8تصفیه خانه 
فعال بــا ظرفیت 14هــزار مترمکعب 
تصفیه فاضلاب در شهرک های صنعتی 
فعال اســت، ادامه داد: با حضور معاون 
وزیــر، موضــوع توســعه تصفیه خانه 
شــهرک صنعتی توس نیز بررسی شد 
و در دســتورکار قرار گرفت. همچنین 
موارد مربوط به چند تصفیه خانه دیگر 
در دســتورکار قرار می گیــرد و انعقاد 
پیمان عملیات اجرایــی تصفیه خانه 
شهرک صنعتی کاشــمر نیز در سال 

آینده به امضا خواهد رسید.

z تصفیه خانه چرمشهر رصد می شود
در حاشــیه ایــن مراســم مدیــرکل 
حفاظت محیط زیست خراسان رضوی 
در گفت وگو با شــهرآرا بــا بیان اینکه 
خوشبختانه یک عزم و اراده جدی در 
موضوع چرمشهر ایجاد شده که حاصل 
تلاش رسانه ها، مطالبه گری اجتماعی 
و اقدامات دستگاه های محیط زیست و 
قضایی است، اظهار کرد: خوشبختانه 
امروز یکی از گام هــای مؤثر در حوزه 
چرمشهر برداشته شــده است و ما نیز 
این واحد تصفیه خانه را رصد خواهیم 
کرد تا متوجه شویم چقدر کارایی دارد.

تورج همتی با بیان اینکه بخشی که در 
این مرحله از تصفیه خانه چرمشهر به 
بهره برداری رسیده است با بهره برداری 
از فــاز دوم و حوزه تصفیــه بیولوژیک 
تکمیل می شود، ادامه داد: امیدواریم 
با پیگیری هایی که انجام شــده است، 
فاز دوم ایــن تصفیه خانــه نیز هرچه 
زودتر در مدار قــرار گیرد.وی در ادامه 
با اشاره به هماهنگی دستگاه قضایی و 

محیط زیست برای برخورد با واحدهای 
آلاینده چرمشــهر، گفت: بر اســاس 
هماهنگی با دستگاه قضایی واحدهایی 
که در چرمشــهر نیاز به پیش تصفیه 

دارند باید این کار را انجام دهند.

z  معرفی 10واحد در چرمشهر به دستگاه
قضایی

همتی بــا بیــان اینکه بر این اســاس 
واحدهای چرمشــهر به 3دسته قرمز، 
زرد و ســبز تقسیم شــده اند، تصریح 
کرد: در این زمینه به واحدهایی که در 
این شــهرک اقدامات مفیدی را انجام 
داده اند، فرصت اصلاح سیســتم داده 
شده است و واحدهایی که هیچ اقدامی 
انجام نداده اند، به دستگاه قضایی معرفی 
شده اند.وی با اشاره به تعداد واحدهای 
معرفی شــده به مرجع قضایی، افزود: 
تعداد واحدهای قرمز که به دســتگاه 
قضایی معرفی شده اند، 10واحد است 
و حتی برای 5واحد درخواست تعطیلی 
داده بودیم که با توجه به دریافت برنامه 
زمان بندی برای اصلاح سیستم از این 

واحدها، فعلا دست نگه داشته ایم.
معــاون خدمات شــهری شــهرداری 
مشهد هم در جریان این مراسم با اشاره 
به  بهره برداری از فــاز اول تصفیه خانه 
چرمشهر و افتتاح فاز دوم این تصفیه خانه 
در آینــده ای نزدیــک، گفت: فــاز اول 
تصفیه خانه چرمشــهر توسط شرکت 
شــهرک های صنعتی و بــا حمایت و 
پیگیری های شهرداری مشهد به عنوان 
مدیر طرح سامان دهی کشف رود افتتاح 
شد که ظرفیت تصفیه 3000مترمکعب 
فاضــلاب را در شــبانه روز دارد.مهدی 
یعقوبی با اشاره به انتخاب مشاور و تهیه 
اسناد و مراحل انجام مناقصه تصفیه خانه 
سپتاژ، گفت: پیمانکار مرتبط با این پروژه 

هم 17 اسفند امسال تعیین می شود.
وی افــزود: به منظــور جلوگیــری از 
آب بردگی هــای بســتر کشــف رود 
و رعایــت مســائل زیســت محیطی، 
شهرداری مشــهد به انتخاب پیمانکار 
اقدام کرده و هم اکنون از منطقه قازقان 
نزدیک به چرمشــهر عملیات اجرایی 
آن آغاز شــده اســت.یعقوبی اضافه 
کرد: برنامه ریزی ها بــرای 75هکتار 

درخــت کاری در 
اراضی مازاد بر بستر 
رودخانه کشف رود 
نیز در حــال انجام 

است. 

»به منظور توسعه مراکز جامع سلامت 
100مرکز و پایگاه بهداشتی در مشهد 
اضافه شــده اســت.« این را معاونت 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
در ســومین نشســت کارگروه ارتقای 
سلامت شــورای اســلامی شهرستان 
مشــهد با محوریت بهداشت و درمان 

بیان کرد.
به گفته مهدی قلیــان اول، همچنین 
2000نیرو بــرای اداره ایــن مراکز و 

ارائه خدمات ســطح یک به مراجعان 
استخدام شدند.

او در ادامه افزود: بــرای تأمین و ارائه 
خدمات بهداشــتی و درمانی حاشیه 
شــهر مشــهد فقط 10میلیارد تومان 
از سوی دانشــگاه علوم پزشکی تأمین 

می شود.
به گفته معاونت بهداشــتی دانشــگاه 
علوم پزشــکی، 200پــروژه دولتــی 
در طــرح تحول ســلامت بــه دلیل 

 نبــود زمیــن برگشــت خــورده 
است. در ادامه رئیس اداره کل طرح ها 
و مطالعــات فنی شــهری گفــت: در 
دســتگاه های اجرایی کمبــود منابع 
نداریــم، امــا تقســیم ســرانه منابع 

نامشخص است.
به گزارش روابط عمومی شورای اسلامی 
شهرستان مشهد، ساسان نورین مقدم 
با اشــاره به کمبود فضای بهداشــتی، 
پیشــنهاد داد: آموزش وپرورش فضای 

اضافه برخی مدرســه ها را به ســرانه 
بهداشت اختصاص دهد.

سیدمرتضی احتشام فر، مشاور رئیس 
دانشگاه علوم پزشــکی مشهد در امور 
اجتماعی، نیز در ادامه با طرح اختصاص 
سرانه بهداشتی با در نظر گرفتن سیما 
و منظر شــهری، اظهار کرد: مشکل ما 
توزیع ناعادلانه اســت، درصورتی که 

دسترسی ها باید برای همه باشد.
در ادامــه دبیــر و مســئول پیگیری 

مصوبات با انتقاد از تقســیم ناعادلانه 
خدمات، گفت: در اجرای پیشنهادهای 
عملیاتی و تصمیمــات اجرایی نهادها 
با معضل نبــود وحدت رویــه روبه رو 

هستیم.
به گفته مجید محمدی فــر، عملیات 
اجرایی ســلیقه ای انتخاب می شود و 
استانداردهای جغرافیایی برای برطرف 
شــدن وضــع بحرانی موجــود لحاظ 

نمی شود. 
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